



الدليل الإرشادي لضريبة القيمة المضافة

Value Added Tax (VAT) Guidelines

Dear Vendor,

With reference to the resolution on VAT increase to 15% starting on 01 July 2020, it will apply to all procurement operations conducted through contractors and suppliers subject to the following:

Procurement via Contractors and Suppliers:

- a** If a contractor/supplier starts supplying before 11 May 2020, supplies will be subject to a 5% VAT until 30 June 2020 after which any supplies shall be subject to a 15% VAT because NWC does not have the right to fully recover the VAT amount at the prevailing rate.
- b** If a contractor/supplier starts supplying after 11 May 2020, supplies will be subject to a 5% VAT until 30 June 2020 after which any supplies shall be subject to a 15% VAT.

Supplier and Contractor Invoices:

- a** All invoices submitted by contractors/suppliers dated 01 July 2020 onwards shall be subject to a 15% VAT.
- b** For all supplier/contractor invoices, if the supply of goods or services was scheduled before 01 July 2020, then they must create an invoice subject to the 5% VAT through the I-Supplier portal and ensure the following:

1- For service suppliers (Contractors), the actual date of supply in the invoice must match the date in the Completion Certificate.

2- For goods suppliers, the actual date of supply must match the date of the Delivery Note.

For technical support, kindly contact
VRM-Support@nwc.com.sa

We look forward to our continued partnership and will provide you with periodic updates on our VAT implementation progress.

Regards
VRM Support
<https://isupplier.nwc.com.sa>

السادة الموردین...

السلام علیکم ورحمة اللہ وبرکاتہ.

بالإشارة إلى قرار رفع ضريبة القيمة المضافة إلى (15%) بدءًا من تاريخ 1 يوليو 2020م، فإنه ينطبق على جميع التوريدات (المشتريات) من قبل المقاولين والموردين في إحدى الحالات التالية:

التوريدات من المقاولين والموردين:

- أ** إذا شرع المقاول أو المورد في التوريد قبل 11 مايو 2020م ستخضع التوريدات لنسبة (5%) ضريبة قيمة مضافة حتى 30 يونيو 2020م، بعد ذلك سيخضع التوريد لنسبة (15%) ضريبة القيمة المضافة، وذلك لعدم تطابق شرط الحسم الكامل لشركة المياه الوطنية.
- ب** إذا شرع المقاول أو المورد بالتوريد بعد 11 مايو 2020م سيخضع التوريد لنسبة (5%) ضريبة قيمة مضافة حتى 30 يونيو 2020م، بعد ذلك سيكون التوريد خاضع لنسبة (15%) ضريبة القيمة المضافة.

فواتير الموردین والمقاولین:

- أ** جميع الفواتير المؤرخة من المقاولين والموردين بتاريخ 1 يوليو 2020 م أو بعده ستخضع لضريبة القيمة المضافة بنسبة (15%).
- ب** بالنسبة لجميع فواتير الموردین والمقاولین، إذا كان توريد السلع أو الخدمات قبل تاريخ 1 يوليو 2020م يجب عليهم إصدار فاتورة خاضعة لضريبة القيمة المضافة بنسبة (5%) على منصة I-Supplier والتأكد من التالي:

1 - بالنسبة لموردي الخدمات (المقاولين)، التاريخ الفعلي للتوريد في الفاتورة يجب أن يطابق التاريخ المذكور في شهادة الإنجاز.

2 - بالنسبة لموردي السلع، التاريخ الفعلي للتوريد في الفاتورة يجب أن يطابق التاريخ المذكور في إشعار الاستلام.

وللدعم الفني التواصل مع
VRM-Support@nwc.com.sa

نتطلع لاستمرار الشراكة فيما بيننا، وسنقوم بتزويدكم دوريًا بالمستجدات حال تقدمنا في تطبيق متطلبات ضريبة القيمة المضافة.

مع أطيب التحيات،
إدارة تأهيل الموردین.
<https://isupplier.nwc.com.sa>